
Protokół nr XIX/2012
z VII Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański,

która odbyła się dnia 14 czerwca 2012 r.

W XIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak,  Z-ca  Wójta  –  Andrzej  Bożyk,  Sekretarz  Gminy  –  Małgorzata 
Grzegorczyk,  Skarbnik  Gminy  –  Mirosława  Lica,  Radca  Prawny  –  Elżbieta 
Zajączkowska-Matejko oraz Radni, sołtysi i zaproszeni goście zgodnie z załączoną 
listą obecności.

I. SPRAWY REGULAMINOWE
1. Otwarcie Sesji.
Otwarcia XIX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący  obrad  sprawdził  listę  obecności  radnych  stwierdzając  quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 12 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad? 
Kto jest za przyjęciem porządku obrad?
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, za przyjęciem porządku obrad XIX sesji 
Rady Gminy głosowało 12 radnych.

II.  Rozpatrzenie i  zatwierdzenie  sprawozdania finansowego Gminy Pruszcz 
Gdański za rok   2011 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Pruszcz Gdański za rok 2011: 

a)  przedstawienie  przez  Wójta  Gminy  Pruszcz  Gdański  –  Magdalenę 
Kołodziejczak  sprawozdania  finansowego  Gminy  Pruszcz  Gdański  za  rok 
2011 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Pruszcz Gdański 
za rok 2011 oraz informacji o stanie mienia komunalnego.
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminy 
Pruszcz Gdański za rok 2011 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Pruszcz Gdański za rok 2011 oraz informację o stanie mienia komunalnego, które 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak - bardzo serdecznie z tego miejsca dziękuję 
wszystkim pracownikom Gminy, pani Skarbnik, pani Sekretarz, radcom prawnym, 
panu Wicewójtowi,  dzięki  którym budżet  został  zrealizowany w takim zakresie i  
bardzo  proszę  Wysoką  Radę  o  przyjęcie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu 
Gminy Pruszcz Gdański za rok 2011. 

b)  Przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Gdańsku   o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2011.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Tadeusz  Bednarczyk  odczytał  Opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
za  rok  2011,  która  stanowi  zał.  Nr  3  do  niniejszego  protokołu  (  Uchwała  Nr 
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085/g256/R/IV/12  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 
Gdańsku z dnia 7 maja 2011r. )

c)  Rozpatrzenie  przez  Radę  Gminy  Pruszcz  Gdański  sprawozdania 
finansowego Gminy Pruszcz Gdański za rok 2011 wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Pruszcz Gdański za rok 2011, dyskusja 
Pan Jerzy Mik – jest jedna rzecz, która mnie niepokoi, a jest to paragraf dotyczący 
zwalczania  narkomanii,  gdzie  zostało  wydatkowane  480  zł,  a  mieliśmy 
zaplanowaną  kwotę  14 000  zł.  Przy  uchwalaniu  budżetu  w  roku  2010 
dyskutowaliśmy o tym, że i tak jest to za mała kwota, a okazuje się że i tak jest ona 
o  wiele  za duża,  tyle  że  prawdopodobnie to  wykonanie nie  w pełni  odpowiada 
faktom i rzeczywistości. Nadal będę się upierał, że zjawisko narkomanii na naszym 
terenie rozwija się doskonale. Mam więc gorącą prośbę, żebyśmy zwrócili uwagę, 
wspólnie z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, żeby robić 
spotkania, akcje, żeby uzmysławiać ludziom, że używanie środków odurzających 
jest  bardzo  niebezpieczne.  Profilaktyka  powinna  być  bardziej  rozwinięta,  tym 
bardziej że nie jesteśmy wolni od tego tematu. Na naszym terenie działają dilerzy,  
nie ma praktycznie żadnej szkoły w której by ten problem nie istniał, niestety nie 
wszyscy chcą się do tego przyznać. Najczęściej jest tak, że jak się o czymś nie 
mówi,  to  tego nie  ma. Proszę więc zwrócić  uwagę,  żeby chociaż te  minimalne 
środki, które mamy zaplanowane wykorzystać w pełni. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Marek  Kowalski –  jako,  że  jestem  członkiem 
GKRPA,  chciałbym  poinformować,  że  z  początkiem  roku  Komisja  otrzymała 
zamówioną  wcześniej  Diagnozę  uzależnień  i  innych  problemów społecznych  w 
Gminie  Pruszcz  Gdański.  Zostały  tam zawarte  zaobserwowane zjawiska,  skala 
problemu uzależnień i na tej podstawie Komisja analizuje zmiany jakie zaszły na 
naszym terenie w porównaniu z latami ubiegłymi, gdyż poprzednia diagnoza była 
opracowywana kilka lat temu. Komisja na podstawie tych badań będzie wdrażała 
odpowiednie działania. 
Pan  Tadeusz  Bednarczyk –  z  przedstawionego  sprawozdania  wynika,  że 
zaległości podatkowe sięgają ok. 30 %, to bardzo dużo. Co można zrobić, żeby to 
poprawić? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak –  oczywiście nie jesteśmy w tym temacie 
bierni.  W roku 2011,  zaczynamy od wystawienia  upomnień,  łącznie  zostało  ich 
wystawionych  3 189,  tytułów  wykonawczych  kierowanych  do  egzekucji 
administracyjnej  –  521,  wezwań  do  zapłaty  –  229,  pozwy  sądowe  o  wydanie 
nakazów  zapłaty  -16,  wpisy  do  rejestru  dłużników  –  6  itd.  Chcę  państwu 
powiedzieć, że jeżeli rozpoczyna swoje działanie komornik, to generalnie podmiot 
dochodzący  swojej  należności  musi  wskazać  właściwie  wszystko  co  dłużnik 
posiada. Niestety często zdarza się tak, że nasi dłużnicy wiedzą o tym i np. jeżdżą 
całkiem  dobrymi  samochodami,  ale  samochód  jest  zarejestrowany  na  kogoś  z 
rodziny i nie jesteśmy w stanie wtedy udowodnić, ze ktoś posiada taki majątek albo 
przy  interwencji  komornika  w  domu  dłużnika,  nie  może  on  zająć  niczego,  bo 
wszystkie  rzeczy  znajdujące  się  w  mieszkaniu  służą  do  zaspokojenia 
podstawowych  potrzeb.  Nas  to  bardzo  niepokoi,  będziemy  oczywiście  dalej 
prowadzili postępowania związane z odzyskaniem tych należności. Tam gdzie jest 
możliwość,  robimy zabezpieczenie hipoteki,  także tego rodzaju działania też są 
prowadzone. 

2



d)  podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia   sprawozdania  finansowego 
Gminy Pruszcz Gdański za rok 2011 oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Pruszcz Gdański za rok 2011
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?
W wyniku  głosowania  (  w głosowaniu  wzięło  udział  12  radnych)  za  przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/48/2012 z dnia 
14 czerwca 2012 r.  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Pruszcz  Gdański   za  rok  2011  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu 
Gminy Pruszcz Gdański za rok 2011. 

III. ABSOLUTORIUM DLA WÓJTA GMINY PRUSZCZ GDAŃSKI  MAGDALENY 
KOŁODZIEJCZAK ZA ROK 2011.
a) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pruszcz Gdański 
w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy Pruszcz Gdański absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Gminy Pruszcz Gdański w 2011r.
Z-ca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Zbigniew Demczuk odczytał Wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pruszcz Gdański w sprawie  udzielenia Wójtowi 
Gminy Pruszcz Gdański absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Pruszcz 
Gdański w 2011r., który stanowi zał. Nr 4 do niniejszego protokołu. 
b)  Przedstawienie  opinii   Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w Gdańsku  o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pruszcz Gdański. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Maciej  Wysocki odczytał   opinię o wniosku 
Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Pruszcz  Gdański,  która  stanowi  zał.  Nr  5  do 
niniejszego  protokołu  (  uchwała  Nr  104/g256/A/IV/12  Składu  Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 4 czerwca 2011 roku ).
c)  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  absolutorium  dla  Wójta  Gminy  Pruszcz 
Gdański za rok 2011.
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały?
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy  podjęła Uchwałę nr XIX/49/2012 z 
dnia 14 czerwca 2012 r.  w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pruszcz 
Gdański za rok 2011.
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – chciałam bardzo serdecznie podziękować, 
zawsze absolutorium, które jest mi udzielane, traktuję jako zobowiązanie i  chcę 
powiedzieć,  że  państwo  pracowaliście  nad  oceną  budżetu  za  rok  2011,  a  my 
pracowaliśmy nad kolejnymi sprawami istotnymi dla gminy. Chcę państwa z dużą 
radością  poinformować,  że  właśnie  zostały  nam  przyznane  kolejne  środki  na 
budowę  stanicy  żeglarskiej  w  Wiślince.  Jesteśmy  bardzo  zadowoleni,  2  lipca 
jedziemy z panią Skarbnik podpisać umowę na dofinansowanie. Na 53 złożone 
projekty, nasz został oceniony na 3 miejsce, a konkurowaliśmy z bardzo wieloma 
instytucjami.  Jeszcze  raz  bardzo  dziękuję  wszystkim,  którzy  przyczynili  się  do 
realizacji budżetu. 

IV.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego  Rady 
Gminy Pruszcz Gdański do reprezentowania Rady Gminy Pruszcz Gdański 
przed  Sądami  Administracyjnymi  w  sprawie  ze  skargi   Pana  Sławomira 
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Szymczaka na uchwałę Nr XLII/94/2009 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 2 
grudnia 2009r. w sprawie trybu , sposobu i terminu udzielania i rozliczania 
dotacji  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  ich  wykorzystania  dla 
niepublicznych  przedszkoli  oraz  innych  form  wychowania  przedszkolnego 
działających na terenie Gminy Pruszcz Gdański prowadzonych przez osoby 
fizyczne lub osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego
Projekt uchwały odczytała Sekretarz Gminy Małgorzata Grzegorczyk.

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały?
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy  podjęła Uchwałę nr XIX/50/2012 z 
dnia 14 czerwca 2012 r.  w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady 
Gminy Pruszcz Gdański do reprezentowania Rady Gminy Pruszcz Gdański 
przed  Sądami  Administracyjnymi  w  sprawie  ze  skargi   Pana  Sławomira 
Szymczaka na uchwałę Nr XLII/94/2009 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 2 
grudnia 2009r. w sprawie trybu , sposobu i terminu udzielania i rozliczania 
dotacji  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  ich  wykorzystania  dla 
niepublicznych  przedszkoli  oraz  innych  form  wychowania  przedszkolnego 
działających na terenie Gminy Pruszcz Gdański prowadzonych przez osoby 
fizyczne lub osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego. 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – zapraszamy serdecznie na Dzień Seniora, 
który pierwszy raz odbędzie  się w Ośrodku Kultury w Cieplewie we wtorek 19 
czerwca. 
29 czerwca w naszych szkołach jest zakończenie roku szkolnego. 
Jesteśmy  również  po  4  konkursach  na  dyrektorów  szkół.  W  trzech  szkołach: 
Borkowo,  Straszyn,  Łęgowo  zostali  ci  sami  państwo  dyrektorzy,  jest  zaś  nowy 
dyrektor w Przejazdowie, pani Piotrowska, która była do tej pory dyrektorem, nie 
stratowała  w konkursie. Muszę powiedzieć, że zainteresowanie naszymi szkołami 
z konkursu na konkurs wzrasta. 
Dziś  nastąpi  podpisanie  aktu  notarialnego  na  sprzedaż  pałacu  w  Rusocinie. 
Pieniądze  na  konto  gminy  wpłynęły,  także  jesteśmy  tuż  przed  finalizacją 
ostatecznej umowy.  Jesteśmy zadowoleni, ponieważ oferent zadeklarował 8 – letni  
okres  rewitalizacji  wszystkiego.  Cieszy  nas  również,  że  jest  to  użytkowanie 
wieczyste. 
Jesteśmy  w  trakcie  rozstrzygnięcia  konkursu  na  prezesa  spółki  Eksploatator, 
pracuje nad tym Komisja, która została wyłoniona z państwa radnych. Członkami 
Komisji jest pani Kubska, pan Bednarczyk, pan Demczuk, pan Kowalski oraz pan 
Pawul. 
Mieliśmy wczoraj przetarg na budynek komunalny w Straszynie oraz przetarg na 
zbiornik w Wojanowie. 
Dziś złożyliśmy wniosek do ANR-u o dofinansowanie części inwestycji w Rusocinie, 
ponieważ  tam  część  drogi  obsługuje  pracowników  dawnego  PGR-u,  więc  tam 
gdzie jest ta możliwość to będziemy te pieniądze pozyskiwali. 
Jeżeli  chodzi  o podatki  – myślę, że przez okres wakacji  zatrudnimy dodatkowo 
dwie  osoby  i  rozpoczniemy  kontrolę  płacenia  podatków  od  nieruchomości, 
będziemy prosili też o pomoc państwa sołtysów, oczywiście bez ujawniania danych 
osobowych. Jest też coraz więcej firm, które zapominają o obowiązku zgłoszenia 
podatkowego. 
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Systematycznie  jest  też  uruchamiania  farma  wiatrakowa  w  Bystrej,  na  12 
wiatraków  zostało  włączonych  już  7.  Nie  ma   żadnych  skarg  ze  strony 
mieszkańców, nie ma żadnego hałasu, także myślę, że wszystko będzie w tym 
temacie w porządku, 
Jesteśmy  na  finiszu  uchwalania  planu  dla  Wiślinki  i  Bogatki,  wczoraj  też  na 
zebraniu  wiejskim  przedstawialiśmy  ostateczny  kształt,  który  mamy  ustalony  z 
Regionalną Dyrekcją Gospodarki Wodnej. Jest to ogromny krok do przodu. Myślę, 
ze  na  jednej  z  wrześniowych  sesji  pokażemy  państwu  opracowane  mapy 
zagrożenia powodziowego. 
Zachęcam również do przejechania się Obwodową Południową, jest to imponująca 
inwestycja. 
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk -  jeżeli chodzi o zbiornik w Borkowie, to jesteśmy 
na etapie gdzie właściciele działek, na których to będzie realizowane podpisali nam 
wnioski o zgody na wycięcie drzewa. Drzewa lada moment będą więc wycinane. 
Zostały nam tez podpisane wnioski o podziały, które zostały już dokonane, słupki  
częściowo są już wkopane, będzie to dokończone w przyszłym tygodniu, decyzja 
się uprawomocni i wtedy przystępujemy do wyceny działek pod następne przejęcia 
pod zbiornik. 
Pan Zbigniew Demczuk – mam pytanie odnośnie jakie są ustalenia odnośnie ul. 
Jesionową z firmą Bilfinger Berger, bo obwodnica południowa jest zamknięta, oni 
się przymierzają do ukończenia tego wiaduktu na ul. Jesionowej i  czy to będzie 
robione w trakcie kończenia tego wiaduktu czy później? 
Druga sprawa, to jak wygląda projekt techniczny podłączenia gazu do szkoły w 
Przejazdowie? 
Pani Wójt  Magdalena Kołodziejczak –  jeżeli  chodzi  o ogrzewanie gazowe, to 
chcielibyśmy aby zaczęło ono funkcjonować od nowego roku szkolnego. Bardzo 
nam na tym zależy, bo koszt gazu jest w zasadzie dwukrotnie niższy niż oleju, a  
poza tym tam rozpoczęły się już prace związane z termomodernizacją, z budową 
szatni, także wszystko się dobrze układa. 
Natomiast  jeżeli  chodzi  o  firmę Blifinger  Berger,  to  miałam okazję rozmawiać z 
dyrektorem,  który  przyjechał  na  to  cząstkowe  otwarcie  i  w  przyszłym  tygodniu 
zrobimy takie spotkanie, bo my chcielibyśmy już ogłaszać przetarg na remont i w 
wykorzystać te wszystkie środki, natomiast oni chcą skończyć budowę wiaduktu. 
Także po tym spotkaniu, zawiadomię państwa jak to wygląda. 
Jest  jeszcze  jedna  ważna  sprawa,  w  ostatnim czasie  myśmy zabiegali  o  takie 
dodatkowe prace wykonane przez ZIR i udało się kilka rzeczy wprowadzić do ich 
budżetu,  one  będą  miały  ogromne  znaczenie.  Ostatnio  był  u  nas  pan  Jan 
Zakrzewski potwierdził, że będzie wykonywane częściowe odmulanie i częściowe 
hakowanie rzeki Kłodawki. 

V. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XIX Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona.
XIX Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 10.30. 

Protokołowała:
Anna Klonkowska
Protokół został przyjęty na XX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 5 lipca 
2012 r. 
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